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1. Saksliste årsmøte  

1. Godkjenne de stemmeberettigede.  

2. Godkjenne innkallingen, sakliste og forretningsorden.  

3. Velge dirigent, sekretær samt 2 representanter til å underskrive protokollen.  

4. Behandle årsmelding, herunder gruppeårsmeldinger.  

5. Behandle innkomne forslag og saker – To forslag/ saker er innmeldt 

6. Fastsette medlemskontingent 2025 

7. Behandle regnskapet i revidert stand. 

8. Vedta budsjett 2024 

9.  Engasjere statsautorisert/registrert revisor til å revidere idrettslagets regnskap  

10. Foreta følgende valg:  

a) Leder og nestleder  

b) Minimum 3 styremedlemmer og 1-2 varamedlemmer 

c) Kontrollkomite på 3 medlemmer og 1 varamedlem  

d) Representanter til ting og møter i de organisasjoner idrettslaget er tilsluttet.  

e) Valgkomité med leder og 2 medlemmer og 1 varamedlem for neste årsmøte.  
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2. Forretningsorden  

Godkjenning av innkalling, saksliste og forretningsorden 

1.  Årsmøtet ledes av en dirigent som velges av årsmøtet  

2.  Det velges sekretær til å føre protokoll fra årsmøtets forhandlinger  

3.  I protokollen innføres forslag, talere, avstemmingsresultat og vedtak  

4.  Årsmøtedeltakere som ønsker ordet i debatten skal tilkjenne dette ved å 
gi tegn til dirigenten. Kun stemmeberettigede samt revisor kan ta ordet. 

• Årsmøtedeltakere og styrets medlemmer kan ta ordet tre ganger i samme sak  

• Styrets leder og sakfremlegger kan ta ordet ubegrenset antall ganger  

5.  Forslag skal leveres skriftlig til dirigenten og være underskrevet med 
forslagstillerens navn og refereres av dirigenten  

 

3. Valg av årsmøtets ledelse  

 Årsmøtet skal velge: 

- Dirigent 
- Sekretær 
- 2 representanter til underskrift av protokoll 
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4. Årsmelding 

4.1 Sammendrag  

Nok en sesong er blitt en del av historiebøkene. På den ene siden kan vi være skuffet etter at 
vi endte på 8.plass i Obos-ligaen, samme plassering som i 2022. Hvis vi ser rasjonelt på det så 
er en 8.plass solid, helt greit og i henhold til hva man kan forvente om man tar utgangspunkt 
i den ‘økonomiske tabellen’. 
 
Og ser vi større på det; det er SOLID av oss å igjen havne midt på tabellen. Det er ca 1700 
klubber i Norge. Flere hundre av dem drømmer om å bli en del av toppfotballen. Det er 32 
klubber som utgjør norsk toppfotball. Ranheim har prestert å være blant disse 32 klubbene 
sammenhengende siden 2010. Og har gjort det med en snittplassering som gjør klubben til 
en av landets tjueto beste klubber gjennom 14 sesonger. Det er en sterk prestasjon! 
 
Og i forlengelsen av dette; det er veldig mange plusser ved å rykke opp til Eliteserien, som vi 
gjorde. Samtidig, for en litt mindre klubb som Ranheim, så er det også viktig å vise at man 
håndterer et nedrykk og ikke fyker gjennom divisjonene. Eksemplene er mange på dette. 
Ærverdige Fredrikstad er nå tilbake i Eliteserien, men det er ikke mange sesonger siden 
Stjørdals/Blink rykket opp til Obos-ligaen i stedet for Fredrikstad. Moss vant seriegull i 88 og 
har vaset rundet i 2. og 3.divisjon i mange år før de rykket opp til Obos-ligaen foran 2023. 
Mjøndalen rykket ned etter oss fra Eliteserien og har falt lengre ned på tabellen. Jerv rykket 
ned fra Eliteserien foran 2023 og rykket rett ned til 2.divisjon i høst. 
 
Ranheim har motbevist mange etter nedrykket fra Eliteserien, mange som trodde at ‘nå er 
det slutt’. I stedet har vi vist soliditet og har en klubb med flere bein å stå på enn noen gang. 
Og den største jobben på banen er gjort; vi er bedre enn 1677 av klubbene i Norge. Det er 
bare 23 igjen å passere. Det er logisk at vi vil klare å ta igjen et par klubber i året om vi 
sammen evner å legge til litt krydder oppå soliditeten vår. Og hva er og forblir den største 
ressursen vår på veien mot enda større fremgang? FOLKA. VI HAR HVERANDRE. 
 
Det er lett å bli akkurat litt for mye fokusert på det vi ikke har på denne veien. Det er noe 
med sammenhengen mellom penger tilgjengelig og resultater over tid. Men den som klarer 
på en rå og utholdende måte å holde fokus på å skape noe sammen innenfor de 
rammebetingelsene man har, de vinner til slutt, uavhengig av om det er et lavere budsjett 
enn konkurrentene. Se på KFUM Oslo, som er en mindre klubb enn oss, de endte med 
direkte opprykk til Eliteserien i år. Det må vi la oss inspirere av! De var nysgjerrige og spurte 
oss om mye i 2018. De har de siste årene bygd seg sterkere gjennom å være tro mot mange 
av prinsipper som VI skal være gode på og som vi er helt avhengige av for å utvikle 
prestasjoner og resultater de neste årene. Kontinuitet har kjennetegnet KFUM Oslo de siste 
fem årene. Der har vi de tre siste årene hatt urolige tider. Erkjennelsen av at vi har de 
rammebetingelsene vi har, det er innenfor disse vi må finne energi og søke utvikling. Ikke 
fokus på det vi ikke har og det andre måtte ha. Nysgjerrighet, sult, sterk tro og et brennende 
ønske om å bli litt bedre hver dag. Vi er ganske gode på det, samtidig som vi etter min 
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mening har et lite knepp å gå på for å bli RÅ. Når vi klarer det, og det skal skje i 2024, vil vi se 
at prestasjonene både på og utenfor banen blir enda bedre og mer stabile. 

Fabrikkpipa ble igjen tent i vinter, den lyste i blått gjennom vinteren og den mørke perioden. 
En identitetsmarkør som hver dag minner deg om at vi spiller på samme lag. At vi hører til i 
den samme flokken. Som jeg har skrevet før; Denne flokken og fellesskapet er den største 
ressursen på veien mot større fremganger, på og utenfor banen. Vi skal bli Trondheims 
Everton. En klubb og et lokalsamfunn med bypreg som står på egne bein. Vi oppfyller alt det 
som kjennetegner en by; du må ha en fotballklubb, ei historisk kirke, en tradisjonsrik fabrikk 
og en togstasjon. Så skal historien sys inn i fremtiden, det sterke vi har med oss skal veves 
inn i det visjonære for et pulserende lokalsamfunn i fremtiden. Fellesskapet fortsetter å 
bygge lokalsamfunn, som igjen bygger klubben. 

Ranheim er folket, Ranheim er lokalsamfunnet. Den vakreste jakka å bære er den blå jakka 
med logoen til Ranheim.  

Har vi bidratt til å realisere drømmer? 

Ja, også denne sesongen.   

Sondre Klingen Langås ble hentet fra Namsos til vårt rekruttlag i 2019 og allerede i 2020 
signerte han sin første proffkontrakt med Ranheim. Samme år ble han kalt inn til 
landslagssamling for U-19 og i juli 2023 signerte han for Eliteserieklubben Viking, en 
overgang som da var Ranheim sin største noensinne. 

Ruben Alte kom også fra Namsos i 2019 som 18-åring og fikk sine første minutter i OBOS-
ligaen i 2020.  Han ble nå i januar 2024 solgt til Eliteserieklubben Kristiansund etter å ha blitt 
tatt ut på årets lag i OBOS-ligaen i 2023. 

Sesongen 2023 er historie. Vel møtt til en ny sesong 2024 

Frank Lidahl Daglig leder 
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4.2 Sport  

4.2.1 Årsberetning herrer A 

1. OBOS – ligaen 2023 
 

Etter en 8. plass i OBOS-ligaen 2022 satte vi en målsetning om topp 6 i 2023 og spill om 
opprykk. 
 
Foran sesongen hadde Markus Mehnert gått til Strømsgodset og Vegard Erlien til Tromsø. 
Disse to stod for hele 26 av våre totalt 49 mål i OBOS-ligaen i 2022.  
Inn kom Bendik Bye fra Kristiansund og Arne Gunnes på lån fra Bryne. Dennis Gaustad (f 
2004) ble hentet på permanent overgang fra RBK, men ble dessverre skadet mesteparten av 
sesongen. 
Laget scoret kun 36 mål i sesongen 2023 og slapp inn 53 mål, mot 52 mål i 2022. 
 
Det ble prestert bra i treningskampene, bla 3-0 hjemme på Extra Arena mot Stjørdals-Blink, 
3-2 hjemme mot Levanger, 1-1 borte mot RBK, 1-0 hjemme mot Østersund og seier 3-1 
hjemme mot Hødd i generalprøven. 
 
I serieåpningen møtte vi Jerv borte og vant 2-1 etter 2 mål av Sivert Solli, deretter 2-1 
hjemme mot Bryne og så 1-0 borte mot KFUM, som rykket direkte opp til Eliteserien, før det 
ble en skikkelig nedtur hjemme mot Skeid, som rykket ned, med hele 0-4 seier til Skeid. Etter 
9 serierunder lå vi på en 3 plass med 17 poeng, det samme som Kristiansund og Sogndal som 
da lå som nr 1 og 2. 
 
Det ble en svært variabel sesong med 6 tap på rad midtveis i sesongen, men så en periode 
med 13 av 15 poeng i høstsesongen. Senere 3 kamper på rad med tap som til slutt gjorde at 
vi falt utenfor topp 6 og endte sesongen med 8. plass og 40 poeng. 
 
Det ble 20 poeng i første halvdel av sesongen og 20 poeng i siste halvdel, hvilket er et bevis 
for at oppfatningen av at Ranheim alltid gjør det dårligere i høstsesongen ikke er riktig 
 
Ustabiliteten i sesongen 2023 kan sikkert forklares med mange forhold, men det er ingen tvil 
om at mange skader og behov for mange rokkeringer i laget; med spillere ut og nye spillere 
inn midtveis i sesongen; er en årsak. 
 
Sivert Solli som åpnet sesongen meget godt ble skadet etter 9 kamper og var ute i 7 kamper. 
John Hou Sæther som hadde jobbet seg skadefri og som var en spennende nyervervelse før 
sesongen ble skadet allerede i første kamp mot Jerv og ble ute hele første halvdel av 
sesongen.  
 
Sondre Langaas som hadde spilt meget bra både i forrige sesong og i vårsesongen ble satt ut 
pga skade i starten av juni, og i den perioden gikk vi på hele 6 tap på rad. Sondre ble solgt til 
Viking da overgangsvinduet åpnet i august. 
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Kaptein og legende Mads Reginiussen har gjennom sesongen vært plaget av skader og hadde 
sin siste kamp for Ranheim hjemme mot KFUM i august. 
 
Pga salg av Sondre og skadesituasjonen ble overgangsvinduet i august en hektisk periode 
med flere nye spillere inn. Midtbanespiller Oliver Holden (f 2005) på lån fra RBK, 
midtbanespiller Mathias Emilsen (f 2003) ble hentet fra Vålerenga og midtstopper Nikolai 
Skuseth (f 2004) ble hentet fra Molde. Angrepspilleren Sigurd Prestmo (f 2006) ble hentet fra 
Trygg/ Lade, backen Håkon Gangstad (f 2002) ble hentet fra Nederland og klubben PEC 
Zwolle, Venstre ving Vetle Wenaas (f 2001) gikk fra Strindheim til Ranheim og 
midtbanespilleren Lucas Kolstad (f 2005) signerte for Ranheim fra Tiller. Lucas ble videre lånt 
ut til Tiller for resten av sesongen. 
 
Alle unge spillere som forhåpentligvis vil bidra sterkt til å bygge et lag mot sesongen 2024 og 
videre fremover. De fikk alle sin debut i løpet av høstsesongen. 
 
Samtidig ble Henrik Kristiansen lånt ut til Lyn og Simon Marklund gikk på permanent 
overgang til Østersund.  
 

 2. NM 2023 

NM 2022 ble ikke avsluttet før i 2023 og vi møtte Bodø-Glimt hjemme i 4.runde 05.mars med 
tap 0-4. I NM 2023 tok vi oss til 3. runde etter å ha slått Verdal og Strindheim borte, og 
pånytt ble vi trukket mot Bodø-Glimt og tapte 0-2 etter en oppløftende kamp og innsats 
  
Spillere ut  

Markus Mehnert til Strømsgodset 
Vegard Erlien til Tromsø 
Jonas Selnæs ut – ingen konkret klubb 
Sevald Andreassen – lån til Mo i Rana 
Ardian Bartel på lån til Stjørdals Blink 
Preben Asp - videreført utlån til LFK 
Magnus Høiseth -på lån til Egersund 
Jarl Magnus Knutsen - på lån til Stjørdals-Blink 
Sondre Langås -overgang til Viking (fra 01.august) 
Henrik Kristiansen -på lån til Lyn 
Simon Marklund -overgang til Østersund 
 

Spillere inn  
Dennis Gaustad fra RBK 
Lasse Qvigstad på lån og senere på permanent kontrakt fra RBK 
Arne Gunnes på lån fra Bryne 
Bendik Bye – fri transfer fra Kristiansund 
John Hou Sæther – fri transfer fra Japansk fotball 
Jonas Bolkan Nordli fra Byåsen 
Morten Gamst Pedersen fri transfer  
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Sebastian Tounekti på lån fra Haugesund fra 18.juni til 18.august 
Nikolai Skuseth fra Molde- fra august 2023 
Oliver Holden fra RBK- fra august 2023 
Mathias Emilsen fra Vålerenga- fra august 2023 
Sigurd Prestmo fra Trygg/ Lade-fra august 2023 
Håkon Gangstad fra PEC Zwolle-fra august 2023 
Vetle Wenaas fra Strindheim -fra august 2023 
Lucas Kolstad fra Tiller signert august 2023- utlån til Tiller ut sesongen 
 
Trener, fys/med og oppmannsteam 
 
Kåre Ingebrigtsen, hovedtrener  
Are Tronseth, medtrener, A-lisens 
Pedro Espinha, keepertrener, A-lisens  
Jonas Bolkan Nordli, fysioterapeut og fysisk trener 
Adam Saso, Tor Inge Andersen, manuellterapeuter 
Synne Haeger Kvam, lege 
Adam Kavka, fysisk trener (tilknyttet 3T Ranheim) 
Kine Johansen, databehandler 
Tarjei Smågesjø, leder for prestasjonsutvikling 
Leif Husvik, materialansvarlig 
Fredrik Rostad Eriksen, serviceleder 
Roar Aune, materialansvarlig 
Sigbjørn Hoff, materialansvarlig. 
Representasjon 
 
Lasse Qvigstad, 2 kamper for Norge U-21 
Nikolai Skuseth, 3 kamper for U-20 
Nicklas Frenderup, 4 kamper for Trinidad og Tobago 

Michael Karlsen, Sportslig koordinator (fra 01.12.2023) 
__________________________________________________________ 

Prisutdelinger under Ranheims Fotballgalla  

▪ Årets spiller: Ruben Alte 
▪ Årets ildsjel: Christoffer Hansen 
▪ Årets ambassadør: Geir Tore Mathisen 
▪ Årets frivillig: Wenja Christin Kvam 
▪ Årets supporter: Trond Brønstad 
▪ Årets Forzaspiller: Ikke kåret 
▪ Vaffelguttas hederspris: Mads Reginiussen 
▪ Årets sponsor: Flow Trøndelag VVS 
▪ Årets mål: Eirik Tønne 
▪ Årets superhelt: Frank Lidahl 
▪ Hedersprisen: Asbjørn Olsson  
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Foto: Ranheim Fotball 
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Christoffer Hansen, «Årets Ildsjel 2023»                                 Foto: Ranheim Fotball 

Tabell: OBOSLIGAEN 2023 
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Mads Reginiussen. La opp etter sesongen 2023 etter å ha spilt 13 sesonger og 389 kamper for 
Ranheim.  Foto: Jørn Engberg 

 

«Årets Hederspris 2023» 

Asbjørn Olsson 

 

 

 

 

 

 

 

Foto: Nicholas Lund 
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Sondre Langås 22 år. Hentet fra Namsos til Ranheims rekruttstall i 2019. Solgt til Viking i august 
2023, vår største overgang til nå.  

Foto: Ranheim Fotball 
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4.2.2   Årsberetning rekrutt U-23 

Sesongen 2023 ble en sesong hvor U23 tok nye steg, men hvor dessverre opprykket igjen 
glapp på målstreken. Gode steg ble tatt på trenings- og kamphverdag, kulturbygging og 
samarbeid med A-lag og G19. 

Treningssesongen 

Vinteren 2023 trente vi i sin helhet på flotte baneforhold på Extra Arena. Dette var et løft 
både for samhold i garderoben og sportslig da vi slapp å forflytte oss til ekstern arena for å 
trene. Første helg i februar dro vi til Frøya på treningsleir. Bo- og spisefasiliteter var på Frøya 
Hotell og treninger og treningskamp ble gjennomført under flotte forhold i Frøya Storhall. 
Treningskamp ble spilt mot Hitra Fotballklubb, en kamp som endte 4-0 til oss.  

 

 

 

Adressa-cupen og NM G19 Telenor Cup 

Som oppkjøring til seriespillet valgte vi også i år å melde på laget i Adressa-cupen, kretsens 
trønderske mesterskap. Vi spilte i nord-gruppa med tre kamper gjennomført i løpet av mars. 
Vi var i pulje med Malvik/Hommelvik, Nardo 2 og Tiller 3. Første kamp mot Nardo 2 startet 
med et surt 4-3 tap på Extra Arena, mens Malvik/Hommelvik ble slått 3-0 og Tiller 3 hele 13-
1. Den gode målforskjellen og litt hjelp fra MIL/HIL gjorde at vi til slutt vant pulja og gikk 
videre til sluttspillet, da tre lag stod med seks poeng.  Første sluttspillkamp ble spilt før 
seriestart i august borte mot Tangmoen. Der vant vi til slutt 4-3 etter en kamp preget av 
mange humper i veien (og banen).  
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Gruppefinalen i nord-sluttspillet ble spilt etter at seriespillet var over, 4. november, og det 
ble en thrillerkamp mot Stjørdals-Blink på Moan på Levanger. Kampen var på vei til å ebbe ut 
med 2-1-tap da vi tre minutter på overtid utliknet til 2-2. Dermed ble det ekstraomganger. 
Der tok vi ledelsen 3-2 i det 107. minutt og var på vei til å cruise inn til seier da Stjørdals-Blink 
utliknet til 3-3 to minutter før full tid i andre ekstraomgang. Men tre minutter på overtid i 
andre ekstraomgang avgjorde vi kampen og ble klar for cupfinalen 2023.  

I finalen møtte vi Sverresborg som ble noen hakk for svake mot oss. Det ble en klar seier 4-1, 
og vi kunne avslutte 2023-sesongen som cupmester for andre året på rad.  

 

 

  

I NM G19 ble det, som i fjor, bråstopp. Der møtte vi Trygg/Lade i 1. runde på Lade og leverte 
en førsteomgang langt under pari og en ganske god andreomgang, hvor vi dessverre ikke 
klarte å få ballen i mål. Det endte med 2-1-tap og cupexit.  

Seriespill – Adressa-ligaen 4. divisjon menn avd. 1 

Da mesteparten av stallen fra 2022 ble med videre inn i 2023 visste vi at vi hadde en stall 
som ville kunne være med å kjempe i toppen av avdelingen om opprykk. Vi visste også at 
Trygg/Lade kom til å bli den største utfordreren – og det ble de.  

I hjemmeoppgjøret mot Trygg/Lade på Extra Arena i mai, hvor vi var ubeseira på forhånd, 
vant vi 4-2, i en kamp hvor vi var vesentlig bedre enn Trygg/Lade. Dessverre så hadde vi med 
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en overårig spiller for mye i troppen for å gi ham kamptrening etter skade, som gjorde at det 
ble oppretta sanksjon mot oss og vi ble fratatt alle tre poengene. Bortekampen på høsten 
endte 2-2, en kamp vi nok burde ha klart å vippe i vår favør.  

Gjennom sesongen tapte vi kun én kamp, borte mot Levanger, spilte to uavgjortkamper 
(borte mot Trygg/Lade og borte mot Rørvik), hadde 61 plussmål og fikk 56 poeng – ett fattig 
poeng bak Trygg/Lade.  

Under normale omstendigheter hadde dette holdt til avdelingsseier og opprykk. Slik ble det 
dessverre ikke.  

Tabell Adressa-ligaen 4.div menn avd. 1 

 

 

 

Samarbeid med A-lag og G19 

Gjennom sesongen har flere spillere fått hospitere med A-laget både på jevnlig og mer 
sporadisk basis. Flere spillere i stallen tok i løpet av sesongen steget opp på A-laget eller til et 
høyere nivå i andre klubber.  

Francois Guillemot Venn tok steget opp i A-stallen, Storm Hilberg Johansen gikk til Tiller, 
Jørgen Jenshus gikk til Stjørdals-Blink og Sondre Holmen til Levanger FK.  

Det har også i 2023 vært et godt samarbeid med G19-teamet og G16-teamet, og flere 
juniorspillere og guttespillere har hospitert med U23 og enkelte G19-spillere har fått 
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muligheten til å spille seniorfotball. Det har også vært et godt samarbeid om kamparenaen i 
G19 0. divisjon mellom U23 og G19.  

Kevin Gjevik og André Vestad ble tatt opp i stallen fra G16 og Vebjørn Bandlien og Oskar 
Hojem fra G19. 

 

 

Kulturbygging og danning 

Et viktig fokus også i 2023 har vært å forberede spillerne på et liv i toppfotballen og gi dem 
robusthet og noen verdier med seg videre i livet. Kulturbygging i gruppa og danning av 
enkeltspilleren utover det rent fotballfaglige har blitt jobbet med også i 2023, fordi vi mener 
at det at spillerne følger opp skole og jobb ved siden av fotballen er viktig, og ikke minst også 
hvordan vi er med og tar vare på hverandre både på og utenfor banen. Inkludering, 
fellesskap, muligheten til å være seg selv, og å unne hverandre å lykkes har, som i fjor, vært 
viktige pilarer i arbeidet med garderobekultur og danning.  

Som et ledd i klubbens etablering av akademi ble U23 avviklet etter sesongen 2023, og ble 
erstattet av ei U19-gruppe og ei U16-gruppe, som i 2024 utgjør akademilagene i klubben.  

Årets kåringer 

• Årets toppscorer: Fridtjof Killi Olsen 

• Årets spiller: Fridtjof Killi Olsen 

• Spillernes spiller: Henrik Aukan Standal 
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Spillerstall 2023 

Navn Født Kommentar 

Alexander Nicolai Hegdahl 09.03.2003 Sluttet før sesongstart 

Anders Wiik Hosen 09.10.2002  

André Vestad 04.01.2006 Sluttet etter vårsesongen 

Bendik Lauvsnes Søreng 05.07.2003 Ny fra Nardo FK 

Brage Aune 02.07.2005 Ny fra Rosenborg BK 

Dennis Torp-Helland 24.11.2005  

Eirik Figenschou 09.03.2004  

Elias Munkelien 29.07.2002 Ny fra Stjørdals-Blink i august 

Fabian Maaø Isaksson 13.02.2005  
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Francois Bernhard Guillemot Venn 09.08.2003 Tatt opp i A-stallen i januar 

Fridtjof Killi Olsen 15.08.2005  

Henrik Aukan Standal 17.02.2002  

Isak Morken Furre 02.08.2003 Sluttet etter vårsesongen 

Jørgen Hjelde Jenshus 15.01.2003 Overgang til Stjørdals-Blink i juli 

Kristoffer Gunnes 07.05.2004  

Kristoffer Flo Mørkved 07.03.2005  

Marcus Nyang 07.03.2003 Ny fra Buvik IL, sluttet i september 

Markus Dølgaard Marthinussen 13.11.2003  

Matz Haugen Sæther 06.01.2004  

Niklas Szabo Hegle 28.11.2005  

Nikolai Vekseth Larsen 13.10.2002 Sluttet før sesongstart 

Oskar Hojem 01.06.2005  

Sander Myrvold 05.10.2002  

Sigurd Mjølstad Svendsen 15.09.2002 Ny fra SK Gjøvik i august 

Sigurd Støbakk 22.04.2002  

Sondre Holmen 16.01.2002 Overgang til Levanger FK i april 

Storm Hilberg Johansen 28.05.2003 Overgang til Tiller IL i februar 

Thomas Tharalsen 16.04.2004 Ny fra Rosenborg BK i august 

Vebjørn Bandlien 02.03.2005  

Ørjan Grøseth 20.10.2004 Ny fra Melhus IL 

Støtteapparatet 2023 

Navn Rolle 

Eskil Husby Hovedtrener 

Stine Pettersen Reinås Trener 

Peder Nikolai Veiseth Keepertrener 

Christoffer Hansen Sportslig-administrativ leder 

Bjørn Sverre Svendsen Lagleder 

Stig Winsnes Trenerveileder 

Vi ønsker i årsberetningen å takke Stine Reinås, Peder Veiseth og Stig Winsnes for en svært 
bra utført jobb for klubben og U23. Vi ønsker dem alle tre lykke til videre. 

 

Christoffer Hansen 
Sportslig-administrativ leder  
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4.3. Rapport Arrangementsutvalg 2023 

Kamper i Obos-ligaen er gjennomført i en tett samhandling mellom frivillige verter og 
administrasjonen. Arrangementene i 2023 er gjennomført uten vektere fra PCM. 

I gjennomsnitt har det vært engasjert nær40 frivillige verter pr. kamp samt ca 8 stk frivillige 
til kiosk/bevertning – rett og slett et fortsatt imponerende engasjement og oppslutning fra 

frivilligheten. Ball-hentere har vært spillere fra Ranheim Idrettslag i alder fra 12 år og 
oppover. 

Tilbakemelding fra kamp- og sikkerhetsdelegater er gjennomgående positiv, og hvor 
«trivelig», «vennlighet» og «rutinert» er gjennomgangsord for beskrivelse av det å være på 
Ranheim.  

Det har ikke vært kritiske sikkerhetssituasjoner ved noen av arrangementene.  

Det er gjennomført kampforberedelsesmøte i arrangementsutvalget, delvis digitale, noen 
dager før alle hjemmekamper.  

Arrangementsutvalget har hatt følgende funksjonsansvarlige kampdag: 

• Arrangementssjef kampdag:  Andreas Stålby 

• Sikkerhetssjef: Roar Hernes 

• Stadionsjef: Roar Hernes 

• Leder verter/frivillige:Lars Morten Brobakk 

• Presseansvarlig:  Christian Lauritsen 

• Speaker: Terje Walther 

• Mediaansvarlig: Monika Sydskjør 

• Leder kiosk: Stina Mostervik 

• Leder Overvik Corner: Stine Mostervik 

• Leder bevertning/VIP: Jarlfrid Leinum 

• Leder billettsalg: Fredrik Eriksen 

• Leder VIP-arrangement: Frank Lidahl 

• Forberedelse arrangement:Andreas Stålby 

Andreas Stålby – arrangementssjef 
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4.4. Rapport fra «frivilligheten» i 2023. 

Kampavviklingen 

Etter at PCM ikke ble reengasjert, har vi i 2023 administrert sikkerhetsarbeidet selv assistert 
av Rune Venås og Roar Hernes. Antallet aktive verter har økt til 70, og vi har hatt et 
gjennomsnittlig oppmøte på 37,6 verter i 15 seriekamper og 2 cupkamper. Bård Roll og Stein 
Pettersen har vært på samtlige kamper og fortjener å bli særskilt nevnt i årsrapporten. 
Jeg er imponert og takknemlig for den enestående lojalitet og det store engasjementet som 
vertene viser. At ledelsen setter pris på og verdsetter vertenes frivillige arbeid, viser de nå 
ved å arrangere et eget møte høst og vår for å informere om lagets arbeid. På møtet blir det 
servert god mat, og vi får besøk av trener og støtteapparat. 
Til slutt vil jeg gjenta oppfordringen fra i fjor om at det jobbes bredt med å invitere frivillige 
kampverter. 

Lars M. Brobakk – ansvarlig for administrasjon av kampvertene. 

Andre aktiviteter 

Vaffelgutta sine aktiviteter som mandagskafe, bocca, tomflasker, brom, salg av boka 
Superblå og salg av innmarsj-sponsorat til A-lagets kamper har gitt ei inntekt på tilsammen kr 
73.600,-  Inntekter fordelt til RIL, Breddefotball og Ranheim Fotball Topp. 
 
Asbjørn Olsson, Per Nyquist og Gerhard Ruckert 

Oppsummering Supporterbutikken/ Kiosk/ Overvik Corner/ VIP: 

I løpet av 2023 har vi gjort noen grep og gjennomført prosjekt «11 til 50 kr». Dette prosjektet 
er var en del av når nye strategiplan og målsettingen her. Målsettingen var derfor å øke 
omsetningen til å nå 50 kr pr tilskuer på kampdag. 

Det ble opprettet en egen arbeidsgruppe som hadde et oppstartsmøte og kom med innspill 
på hvilke tiltak som kunne iverksettes med enkle grep. I denne arbeidsgruppa var Eva 
Svendsen og Lena Dahle fra styret, Odd-Roar Bakken, Gry Fiksdal, Wenja Christin Kvam, Anne 
Grete Mostervik, Monica Berg og Stina Mostervik fra frivilligheten. Det ble blant annet 
bestemt at vi skulle ha en mer proaktiv rolle når vi solgte noe ved å spørre om man ønsket 
noe mer, selge supporterutstyr fra VIP, pub og ved innganger, det ble også satt i gang 
ambulerende salg på tribunen med kaffe-sekk og handlekurv med sjokolade. Vi anskaffet to 
salgsbelter fra Nidar som ble brukt til ambulerende salg av supporter effekter og sjokolade. 
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Wenja Christin Kvam, «Årets frivillig 2023».                             Foto: Ranheim Fotball 
 
Hun er ansvarlig for bevertning av vertene i klubbhuset på kampdag slik hun har vært i flere 
sesonger. I tillegg har hun også stått for ambulerende salg av ulike produkter på kampdag 
med salgsbrettene og stepper inn der det ellers er behov for en ekstra hånd. 
 
Supporterbutikken 
Supporterbutikken er drevet på frivillighet og Monica Berg er den som har hatt ansvaret for å 
holde orden, organisere og prissette varene i butikken. Butikken har hatt åpent i all hovedsak 
på hjemmekampene, men også hatt åpningsdager utenom kampdager. 
Omsetningen i butikken er økt med 30 000 kr fra året før til totalt 130 000kr. 
Utgiftene butikken hadde i 2023 var knyttet til innkjøp av nye luer og capser. 
Høsten 2023 valgte klubben å innrede butikken til en travkafé med mulighet til å spille på 
hest. 
 
Kiosk 
Vi har vært en fast kioskgjeng sammensatt av Stina Mostervik, Gry Fiksdal, Odd-Roar Bakken, 
Marit Melhuus og Bente Haugen. Kampene og ansvaret for kioskene har vært godt fordelt 
gjennom sesongen. Damelaget har vært delaktig i dugnader på hjemmekampene og har 
bistått i drift av kiosk og grill. Ved større arrangement har det også vært leid inn 
dugnadskraft fra ulike russegrupper. 

Stina har stått for innkjøp og organisering av dugnadsvakter. Vi har gjort grep i forhold til 
utforming av salgstelt og har blitt stødigere på hvordan vi skal framstå for å se tiltalende ut 
knyttet til salg. 

Det har blitt gjennomført 17 hjemmekamper som inkluderer to cupkamper mot Bodø-Glimt. 
Det har vært en meget sterk omsetningsøkning i 2023. Omsetningen for kiosk/grill har økt til 
nærmere 500 000 kr med sammenliknet omsetning på 250 000 kr i 2022. 
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Salgsprodukter som Ranheims-wieneren og Ranheims-burgeren er populære produkter som 
det har blitt solgt mye av. 
Thomas Mostervik har bistått med å ta ansvaret for grilling av burger og opplæring til 
jentene fra damelaget.  
Det har vært flere store arrangement der man har hatt turneringer før selve 
kampdagsarrangementet og der man har fylt stadion med folk. Dette har skapt både god 
stemning og god omsetning. 

Corner’n 
Supporterpuben som nå har vært i drift i 4 år er driftet på frivillighet. Det er Anne Grete 
Mostervik, Lotte Rismark og Brit Storli sammen med Stina Mostervik som har stått for denne 
driften i 2023. Det er Stina Mostervik og Frank Lidahl som har ansvaret for 
skjenkebevillingen. Det har vært gjennomført skjenkekontroll uten anmerkning. 
Omsetningen 2023 har doblet seg fra året før. Mye henger sammen med at vi har hatt større 
arrangement med telt, trubadur og flere lørdagskamper. Omsetningen i 2023 ble på kr 
200 000  

Thomas Mostervik og Trond Brønstad har bistått med å holde puben i stand og fri for 
fuglskit. 

Stina Mostervik, ansvarlig Supporterbutikk, kiosk og Overvik Corner 
 

 

Anne Grete Mostervik, Lotte Rismark og Brit Storli           Foto: Privat 

VIP 
Sesongen 2023 ble svært så lik foregående sesong. 
Ca. 100 gjester i snitt på alle kamper.  
Mat fra Prima som før, som buffè 

Alt fungerte som det skulle. Meget trivelige VIP- gjester på alle kamper. 
De som har jobba for å gi god service til våre VIP-gjester er Heidi Kulseth, Kristin Eggen,Unni 
Kristiansen, Marit Eide, Laila Brønstad, Gørild Bjerken og Jarlfrid Leinum (ansv). 
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4.5. Marked  

Ranheim Fotball Topp har forankret fire satsningsområder for vårt partnerprogram rettet 
mot næringslivet i Trondheim og Trøndelag.   

• Nettverk 

• Aktivering 

• Opplevelser  

• Synlighet 
 

Nettverk 
I 2023 fasiliterte vi flere møteplasser for våre samarbeidspartnere. 
Disse ble fordelt på følgende arrangement; 

• Fotballgalla på Quality Hotel Prinsen  

• Kick off Ladekaia 

• 5 stk. frokostmøter.  

• Partnerhopprenn Granåsen. 

• Utenlandstur for samarbeidspartnere til København.  

• Familiedag med Lutelvafestival, med bla andeløp, hønskitbingo og 
Fotballgudstjeneste på søndag 

• Mesternes Mester. 

• V- 75 Varig Orkla Arena. 

• Kulturkveld på Ladekaia. 

• Julebrunsj på Flipper 

• Juleshow hos Quality Hotel Prinsen 

Vår flotte VIP/ Kafeteria på kampdag kan betegnes inn under kategorien opplevelser.  
Vi har også salg av vin/ øl på vår VIP i henhold til regler for alkoholservering. 
 
Aktivering 
Vi har også i 2023 gjennomført Fanzone; samt kampdagrelaterte aktiviteter. 
Dette er blitt gjort i samarbeid med samarbeidspartnere til følgende hjemmekamper; 

• Mjøndalen – Adresseavisen 

• KFUM – OBOS Fanzone + Coop  

• Raufoss -Fridaynight football og Gåfotballturnering  

• Kristiansund – Ranheim OBOS miniliga 
 

I tillegg arrangerte klubben i samarbeid med Sparbank 1 SMN Lutelvafestivalen, der det store 
høydepunktet var andeløpet med utslipp fra broen over den nye barnehagen. Målgang var 
ved fallet før bro ut mot Trondheimsfjorden. Nyvinningen hønskitbingo ble også en suksess.  
Vi har også i 2023 produsert klubbmagasin vår/ høst som deles ut til 5 000 husstander på 
Ranheim. 
Til hver hjemmekamp er det blitt hengt opp over 100 flagg, samt 35 beachflagg. 
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Synlighet. 
Vi har solgt ulike synlighetselemeter i henhold til avtaleverk fordelt på to langsider, og to 
kortsider. 
Halve arenaen er delt i Tv- sone, den andre delt inn i Lokal sone. 
Også i 2023 har vårt arenanavn vært EXTRA- Arena. 
 
Markeds- og sponsorinntekter  
Marked/ sponsorinntekter stod i 2023 for 45 % av klubbens totale omsetning.  
I 2023 er markedsinntektene på samme nivå som i 2022, dette til tross for en del uro 
omkring trenerbytte, svakere sportslige prestasjoner enn hva ambisjonsnivået her vært og 
generelt en utfordrende og urolig økonomisk situasjon i Norge og Europa 

Markedsavdelingen må også få takke daglig leder i Ranheim Fotball Topp for uvurderlig 
veiledning og hjelp underveis i vårt arbeid i 2023. 

Peder Winsnes 
Salg og markedssjef – Ranheim Fotball Topp 
 
 
 

 
 
Foto: SJPhoto 
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Foto: Ranheim Fotball 
 
 

 
Foto: Nicholas Lund 
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4.6. Media 

Ranheim har hatt to TV-kamper på TV2 Sport som såkalt hovedkamp i sesongen 2023. 
 
TV-tall:  
IK Start borte: 54 000 
Fredrikstad hjemme: 49 000 
 
I tillegg ble begge cupkampene mot Bodø/Glimt streamet med flerkameraproduksjon via 
Direktesport. Tall fra disse sendingene har dessverre ikke vært tilgjengelige 
  
Nytt av året med ny rettighetshaver i TV2 er at samtlige kamper, foruten kamper sendt på 
lineær TV, er produsert med to kamera fremfor ett fra 2022. Våre øvrige kamper er sendt på 
TV2 Play.  
 

 

Antall presseomtaler: 

 

Christian Lauritsen- medieansvarlig  
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Organisasjonen  

Ranheim IL Fotball Topp har bygd en profesjonell administrasjon de siste årene, vi har 
kontinuitet i rollene og vi har mennesker som gjør sitt beste for å bidra til utvikling av klubben. 
For å utvikle vår merkevare, være relevant for eksterne interessenter og gjenskape/utvikle 
inntektsnivået har vi et svært høyt aktivitetsnivå som krever mye operasjonell involvering av 
de ansatte utover ordinær arbeidstid. Dette gjennom ulike aktiviteter gjennom sponsorer eller 
i regi av oss inn mot lokalsamfunnet. Kravene til profesjonelle leveranser fra både sponsorer og 
publikum vokser i takt med utviklingen til klubben, vi mener selv vi har klart å skape bredt 
engasjement i bydelen.  

Et godt samspill mellom administrasjonen, sportslig avdeling, frivillighet og andre interessenter 
er avgjørende. En viktig oppgave for administrasjonen er å kommunisere godt med 
frivilligheten, være gode på å tegne opp områder og oppgaver for frivilligheten og legge til 
rette for at frivillige finner glede i å ta del i arbeidet.  Vi vil beskrive frivillighetsapparatet som 
helt kritisk for at alle aktiviteter, både på kampdag og for øvrig, gjennomføres med den 
kvaliteten vi skaper. Administrasjon planlegger og tilrettelegger – frivillighet kommer inn og i 
stor grad bidrar i gjennomføringen. Vi har alle jobbet sammen mot flere mål som ble etablert i 
2023; 1600 tilskuere på kamp, 50 kr omsetning per tilskuer på kampdag og 14 millioner i 
sponsorinntekter. 

Administrasjonen består pr. 31.12.2023 av 7,1 årsverk knyttet til daglig leder, sportslig og 
administrative ledelse, salg bedriftsmarked og salg privatmarked og økonomi. 
Klubbens virksomhet forurenser ikke det ytre miljø. 
 
Klubbens ledelse i 2023 har vært som følger: 

Styret:  
Styreleder: Kolbjørn Selmer   
Nestleder: Frank Angelvik 
Styremedlemmer: Marianne Kartum, Eva Annie Svendsen, Dag Svinsås, Ståle Bratseth og Rune 

Venås. Vara-medlemmer: Lena Dahle Iversen og Arve Lauritsen 
 
Administrasjon:  

Daglig leder Frank Lidahl 100 % stilling 

Økonomi og arrangement Andreas Stålby 100 % stilling 

Salg bedriftsmarked Peder Winsnes 100 % stilling 

Billett og media Fredrik Eriksen   50 % stilling 

Samfunnsansvar og bærekraft Ivar A. Sandvik 100 % stilling 

Samfunnsansvar og Bærekraft  Eva Hansen   70 % stilling 

Samfunnsansvar og Bærekraft Robert Stene   40 % stilling 

Markedskonsulent Michael Karlsen   50 % stilling 

Sportslig administrativ ledelse Tarjei Smågesjø 100 % stilling 

  Frank Lidahl- Daglig leder  
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4.8. Samfunn og bærekraft 

Avdelingen Samfunn og Bærekraft har pr 31.12.2023 2,1 årsverk og består av Eva Hansen, 
leder for Samfunn og Bærekraft. Ivar A Sandvik, Samfunn og Bærekraft samt leder og trener 
for Ranheim Gatelag og Robert Stene, medtrener Ranheim Gatelag.  

Avdelingens aktiviteter understøtter klubbens fem bærekraftsmål: 

3. God helse og livskvalitet.                                                                                                                                     
5. Likestilling mellom kjønnene                                                                                                                                                            
10. Mindre ulikhet                                                                                                                                                                                
11. Bærekraftige byer og lokalsamfunn                                                                                                                                             
17. Samarbeid for å nå målene 

Gjennom trygge og inkluderende fellesskap skal vi skape tilhørighet og tilknytning til klubben 
og nærmiljøet. Gjennom handling skal Ranheim Fotball Topp styrke fellesskap og redusere 
utenforskap. Med utgangspunkt i dette har vi noen områder klubben og samfunnsavdelingen 
bryr seg spesielt om: 

Ranheim Gatelag:                                                                                                                                       
Gatelaget ligger under Fotballstiftelsen (NTF) og har 30 Gatelag tilknyttet norske 
toppklubber. Målgruppen for Gatelaget er mennesker som har eller har hatt rusrelaterte 
utfordringer. I 2023 har vi hatt 25 aktive spillere på trening, dette er en økning på 5 spillere i 
gruppa siden 2022. Fotballaktiviteten, trening/kamper/turneringer har i seg selv har gitt til 
sammen ca 4100 timer dette året, som igjen har gitt tilsvarende timer mindre ensomhet, 
spilling, mindre rus og ikke minst mer fellesskap, tilhørighet, mestring og livsglede. Den 
samfunnsøkonomiske gevinsten i Gatelaget sier seg i grunnen selv. 

I 2023 har vi i regi av Fotballstiftelsen deltatt på 2 regionale turneringer (Aafk, Molde, RBK og 
KBK) hvor vi gikk seirende ut av begge turneringene. Under landsturneringen i Bergen ble vi 
plassert i «dødens gruppe», klarte for første gang å kvalifisere oss til A-sluttspill i 
landsturneringen og ble til slutt nr 8 av 30 lag. KBK arrangerte regional turnering på våren og 
vi arrangerte selv turnering på høsten. RBK arrangerte Coop turnering i mai, denne 
turneringen gikk vi også seirende ut av. I tillegg har vi spilt treningskamper mot RIL 
administrasjonen, Hveita United, RBK og Tunga Fengsel. Vi har levert en sterk sesong rent 
sportslig, det har vært en god utvikling av enkeltspillere og laget. Treningene i hverdagen er 
de viktigste, det er der grunnlaget for mestring, fellesskap og utvikling av mennesker og lag 
skjer. Fra 2024 har vi som målsetting og trene 3 dager i uka, ei treningsøkt på 3T i tillegg til 2 
fotballøkter.  

I tillegg til fotballaktiviteten har vi også arrangert sosiale fellesskap som Champions League 
kvelder, pizzakveld, juleavslutning, og ikke minst ulike dugnader som igjen bidro til at vi i 
oktober kunne dra til det som for mange ble årets høydepunkt, til Napoli. En reise til Diego 
Maradonas rike, fattiggutten som gjenreiste byen fra rennesteinen. Napoli ble en tur vi sent 
vil glemme og ikke minst bidro turen til et sterkere fellesskap i gruppa etter hjemkomst. For 
å mestre fellesskapet og det som kreves for å være rusfri over flere dager - slik en tur til 
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Napoli krever, er vi avhengige av hverandre. Dette ble en tur hvor vi fikk god belønning for å 
investere i andre. Dugnadene vi har gjennomført har vi i hovedsak fått fra våre partnere, 
men vi har også hatt dugnader i regi av klubben. For eksempel på Fanzone før A-lags kamp 
og kiosk på kvelder hvor det har vært stor aktivitet på anlegget. Gatelaget hadde også en 
avtale med Matsentralen i 2023. I 2022 hentet vi mat fra Matsentralen annenhver uke, vi har 
i 2023 hentet mat ukentlig og kan på den måten bidra til at Gatelagspillerne får et tilskudd av 
mat i en ellers trang økonomi, samtidig som vi bidrar til å hindre matsvinn.  

Vi har også i 2023 jobba målrettet miljøterapeutisk med spillerne på Gatelaget, både med 
gruppedynamikk og med enkeltspillere. Gatelaget er en utfordrende gruppe når det gjelder å 
skape og etablere trygghet og lagfølelse. Den enkeltes historie og erfaring med et krevende 
og strevsomt liv har gitt laget noen utfordringer gjennom året. Vi har hatt et tydelig fokus på 
«det beste for laget» og har med støtte i klubb og Fotballstiftelsen løst utfordringene på en 
god og klok måte. Vi har også gjennomført lagsmøter og to spillersamtaler med hver enkelt, 
dette er samtaler som kan handle om utvikling som fotballspiller, utfordringer i et krevende 
liv, som for eksempel rusproblematikk, emosjonsregulering og familierelasjoner. Vi har også 
bistått med søknader om kommunal bolig, kontakt med NAV, Helse og velferd.  

Vi har gjennom 2023 etablert en meget stabil og fast treningsgruppe med fokus på utvikling 
av laget, spillet, god garderobekultur, tilhørighet og tilknytning til klubb og bydel.  

 

Foto: Privat 
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Ranheim Gåfotballag:                                                                                                                                          
22. april 2023 ble Ranheim Gåfotball-lag stiftet. Gåfotball handler om folkehelse og 
fotballglede, en glimrende mulighet for å kunne spille fotball hele livet. Gåfotballen minsker 
frafallet i fotballen og øker rekruttering av «eldre». Gåfotball er den idretten i Norge som 
øker mest i antall aktive, en arena for fysisk aktivitet og som kan gi en god mental helse og 
sosial inkludering. I oppstarten var vi 5-6 stk på trening og nå har antallet økt til ca 30-35 
aktive spillere. Ivar Sandvik er trener for Gåfotballlaget, sammen med Robert Stene. 
Aktiviteten organiseres i samspill med initiativtaker Steinar Rokkones. Vi arrangerte i 2023 
«verdens nordligste» gåfotballturnering, eller for å si det på en annen måte, vi arrangerte 
Midtnorsk Mesterskap i Gåfotball, den første turneringen nord for Østlandet. Det ble et fint 
arrangement med 10 deltakende lag i strålende sol og med god stemning. Laget trente i 
oppstarten av etableringen en dag i uka, og utvidet i takt med god form til 2 dager pr uke. 
Etter hver trening er det kaffe og gode historier hos den lokale bakeren, Rosenborg bakeri.  
Gåfotballaget er en fin gjeng som preges av godt humør og med stort engasjement til det 
beste for laget og klubben.   

 

Foto: Privat 

Internasjonalt engasjement:                                                                                                                             
Vårt internasjonale engasjement har i 2023 handlet om to prosjekter. Fotballskole på 
Kersboslaagte Primary School utenfor Cape Town Sør-Afrika, og et prosjekt med Stiftelsen 
Stawisha Jamii i Nairobi Kenya.  

Ranheim Fotball Topp ønsker å ta et større samfunnsansvar og bruke fotballens kraft til noe 
større enn i egen klubb og lokalsamfunn. Det er viktig å løfte blikket og se utover oss selv, 
fotballen engasjerer og har et felles språk. I et internasjonalt engasjement kan klubbens 
visjon «realisering av drømmer» gi håp der håpet er en del av selve livsoppholdelsen.  

Etter avslag på visumsøknader for innreise i 2022 fikk Stawicha Jamii innvilget innreise våren 
2023. Under Skandia Cup var vi vertskap for Stawisha Jamii, et fotballag fra landsbygda 
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utenfor Nairobi. I samhandling organisasjonen Stawicha Jamii, Coop (Bjørn Vik Moe), Kirkens 
Bymisjon, og den Kenyanske foreningen i Trondheim la vi til rette for ulike aktiviteter og 
gode opplevelser. Under Skandia Cup kom laget til semifinalen i A-sluttspillet. 2 av lagets 
spillere fikk også ei treningsøkt sammen med A-laget noe som i seg selv kan forsterke håp og 
drømmer. Våren 2024 er planen at fire spillere fra Stawicha Jamii kommer til Trondheim for 
å trene med Ranheim, U16, U19. Vi skal sammen med den Kenyanske foreningen være 
vertskap og legge til rette for et godt opphold. Oppholdet til Stawisha Jamii fikk også god og 
positiv tekst og billedomtale i Adresseavisen.  

I november 2023 dro ansatte fra Ranheim Fotball sammen med representanter fra 
Familievernkontoret til Noorder Paal, et lite lokalsamfunn i et jordbruksområde utenfor Cape 
Town i Sør-Afrika. Her arrangerte vi fotballskole for 150 barn i alderen 6-13 år på 
Kersboslaagte Primary School. Målet for fotballskolen i 2023 var å i større grad å involvere 
lærerne i aktivitet med barna. Dette gjør fotballaktiviteten mer bærekraftig, styrker 
relasjoner og forsterker betydningen av lek og aktivitet. Vi involverte jenter i større grad og 
hadde fokus på å gi jenter en mulighet til å vise lederskap. Våre to jentetrenere Stine og 
Emma var viktige forbilder og et symbol for likestilling og likeverd i og utenfor fotballen.  

Som en fortsettelse av Familievernkontorets sosialfaglige prosjekter i denne sammenheng 
var vi bl.a gjester i en gudstjeneste i Eluvukweni Anglican Chudrch i Crossroad townships. En 
township med svært lav levestandard, overbefolkning, stor arbeidsledighet, slum og med 
voldsom kriminalitet som resultat. Vi besøkte også en kvinne som bor i lokalsamfunnet rundt 
skolen, der fikk vi innsikt i og en viss forståelse av levekårene på den Kenyanske landsbygda. 
Videre plan for 2024 er at vi skal reise ned for en ny fotballskole og et nytt opphold til 
Noorder Paal. 

Ranheim Fotball Topp ønsker å utgjøre en forskjell i sine internasjonale prosjekter og 
gjennom det bidra til håp, fotballglede og ikke minst livsglede. Ranheim Fotballs verdier om 
fellesskap, lidenskap, glede og utvikling, sammen med NFFs verdier og våre felles 
bærekraftmål, tror vi sterkt på at vi gjennom handling er med på å utgjøre en forskjell for 
barn på Kersboslaagte Primary School og for ungdommene i Stawischa Jamii. 
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Foto: Edgard Leistad 

Kirkens bymisjon:                                                                                                                                                 
Kirkens Bymisjon og Ranheim Fotball Topp har i mange år vært nære verdipartnere. 
Samarbeidet skal bære preg av aktiviteter for mennesker som lever i utenforskap og med 
sine krevende liv. Aktiviteten i 2023 var rettet mot Kirkens bymisjons lavterskeltiltak, bla 
møter og samarbeid rundt rekrutering av spillere til gatelaget. Vi var bl.a med å arrangere en 
lavterskelturnering for fotballaktivitet i juni. Stawisha Jamii var invitert til Vår Frue kirke hvor 
det ble feiret gudstjeneste, lystenning, dans og fellesskap. En fin gledelig og ikke minst viktig 
opplevelse for våre venner fra Kenya.  

Frank Lidahl og undertegnende var også på besøk hos Kirkens bymisjon hvor vi presenterte 
klubben og spesielt arbeidet under Samfunnsansvar og Bærekraft til bymisjonens ansatte.  

MOT:                                                                                                                                                                 
Ranheim Fotball Topp har siden 2022 vært et ambassadørlag hos MOT og MOT har gjennom 
2023 etablert seg som en nær verdipartner for oss.  A-lag og Gatelaget har hatt MOT 
foredrag med fokus på rasisme, utenforskap og inkludering. Ranheim Gatelag er et av to 
gatelag i landet som er inkludert i MOT-programmet. Dvs vi er en del av et prøveprosjekt 
hvor MOT ønsker å prøve ut sitt budskap og sitt program inn mot en annen målgruppe. 
Positivt for oss som klubb og ikke minst positivt for våre spillere på Gatelaget. 
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Gatelagspillerne ønsker å bidra i arbeidet med å være gode forbilder for å utvikle robuste og 
inkluderende ungdommer. 

I oktober var A-laget på MOT-camp, her var fokus lagånd, kommunikasjon og samarbeid. 
Strategiske og taktiske øvelser der alle må bidra og få det beste ut av hverandre og seg selv.  

Undertegnende var også på ei ledersamling i regi av MOT. Skolebesøk ble i 2023 utsatt og 
skal gjennomføres i februar 2023. 

Ranheim Royals og tilrettelagt fotball:                                                                                                      
Ranheim Royals er en viktig stolpe under samfunnsansvaret i klubben. Laget består av ca 30 
spillere med viktige støttespillere i pårørende. Når det gjelder aktiviteter har vi vært til stede 
og bidratt under lagets deltakelse i Skandia Cup og vi har vært til stede under to spilledager, 
en i Hommelvik og en på Flatåsen. Det har også i 2023 vært gjennomført veiledningssamtaler 
med trener/leder for laget, samt at Ranheim Royals m/pårørende og familier har vært 
invitert til to A-lags kamper. I 2024 skal samfunnsavdelingen arrangere spilledag for Ranheim 
Royals og andre lag for tilrettelagt fotball i distriktet. 

 

Foto: Eva Hansen 
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Bærekraftig lokalsamfunn:                                                                                                                            
Ranheim Fotball skal gjennom handling og aktivitet være en viktig samfunnsaktør i 
lokalsamfunnet. I samspill med klubbens frivillige og samarbeidspartnere har vi i 2023 
arrangert Lutelva-festivalen med det store andeløpet som et av høydepunktene. Et annet 
høydepunkt denne helgen var fotballgudstjenesten som ble arrangert for første gang i 
Ranheim kirke. Kirka har en historie som en sterk identitetsmarkør for lokalsamfunnet på 
Ranheim. Fotballen og kirka handler om mye av det samme. Fotball er fellesskap. Kirke er 
fellesskap, og vi har ansvar for hverandre. Sammen med menigheten og Dora3 arrangerte vi 
også to utsolgte konserter i Ranheim kirke. I 2024 vil samarbeidet med menigheten handle 
om fotballgudstjeneste, konserter og samarbeid med konfirmantene – hvor vi skal bidra inn i 
konfirmasjonsundervisningen. 

Ellers er det verd å nevne at Ranheim IL Fotball Topp mottok av NFF Trøndelag i 2023 
inkluderingsprisen for vårt samfunnsengasjement. En pris som motiverer, engasjerer og 
forplikter. Vi ser frem mot et engasjerende 2024. 

Eva Hansen                                                                                                                                                         
Leder for Samfunn og Bærekraft 

 

 
Foto: Privat 
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5.  Innkomne forslag og saker   

5.1 Forslag fra styret: 

Styret i Ranheim Fotball Topp ber årsmøtet om mandat til å se på finansierings-løsninger 
knyttet til tredjeparts eierskap i A-lagets spillertropp. 

Målet vil være å ha en større forutsigbarhet i klubbens faste inntekter i noen år fremover, 
samt bedre økonomien og likviditeten.   

Klubbens verdier og selvbestemmelsesrett skal ligge forankret i mandatet og prosessen. 
Et eventuelt endelig forslag må være godkjent av det nye styret i Ranheim Fotball Topp, følge 
NFF og FIFA sine retningslinjer for TPO (Third Pary Ownership) og må godkjennes av et 
ekstraordinært årsmøte i Ranheim Fotball Topp. 
Innkalling til ekstraordinært årsmøte skal skje i henhold til klubbens lover og regler  
 
Forslaget er forankret i sportslig avdeling og hos daglig leder  
Nærmere presentasjon av eventuelle muligheter og løsninger vil skje på årsmøtet 06.mars 
2024.  

5.2 Forslag fra medlemmene Storrø og Vilvang 

Forslag om Ranheim TFs standpunkt for/mot VAR  

Forslag: 
Ranheim Toppfotball skal i alle sammenhenger, både formelle og uformelle, ha et klart og 
tydelig standpunkt mot bruk av VAR (videoassistert dømming) i norsk fotball.  
 
Begrunnelse:  
1. VAR gjør opplevelsen for publikum dårligere.  
I fjorårets Eliteserie ble det ved flere anledninger brukt svært lang tid på bruk av VAR i 
forbindelse med dommersituasjoner. Disse situasjonene er spesielt uoversiktlige for 
publikum på stadion, som har minimal tilgang til informasjon om hendelsen. Ventetida 
ødelegger flyten i spillet, og er unødvendig dødtid for tusener av tilskuere som har møtt opp. 
VAR er ennå ikke godt nok til å kunne ta raske avgjørelser, spesielt ikke i Norge. Få kameraer 
og lite teknologi gjør at beslutninger ikke kan tas rett etter hendelsene har skjedd, noe det 
gjorde før uten bruk av teknologi. Dette betyr at scoringer kan tas tilbake flere minutter etter 
at de har skjedd, og den spontane jubelen for mål vil bli holdt tilbake som følge av dette. 
Opplevelsen for tilskuerne til stede på stadion blir kraftig hemmet av et VAR som ikke 
fungerer godt nok. I hver eneste VAR-situasjonen blir man minnet om at man ikke kan juble 
for spillets gang lenger, siden det når som helst kan komme noe som ingen på stadion forstår 
eller får vite. Norsk Toppfotball og NFF har blitt enige om å redusere tidsbruken ved VAR-
situasjoner, med et delmål om maksimalt 3 minutter (1). Hvis 3 minutter er den realistiske 
tiden det vil ta med dagens system, er det ikke godt nok til å brukes, med tanke på 
forverringa av tilskueropplevelsen det medfører.  
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2. VAR gjør ikke fotballen mer rettferdig.  
For hver avgjørelse VAR gjør riktig, finnes det flere eksempler på at avgjørelser blir gale når 
situasjonsrekkene blir brutt opp og en nøkkelsituasjon blir vurdert uten foregående 
hendelse. VAR gjør at mindre lovbrudd som dommere tidligere umiddelbart straffet, går 
ustraffet. Avventende dømming i påvente av VAR gir flere dommerfeil og mer urettferdighet. 
Dommeravgjørelser er fortsatt uforutsigbare, like situasjoner kan gi helt forskjellig resultat 
fra kamp til kamp. Fokuset på dommere og dommerfeil virker å ha økt betraktelig i 2023-
sesongen, sannsynligvis siden VAR ga et inntrykk av at dommeravgjørelser nå skulle bli 
tilnærmet perfekte. Dommerfeilene som deretter kommer blir vanskelige å forsvare når 
systemet skal fjerne feilbeslutningene. Menneskelige feil skjer som før, men er mye lettere å 
angripe med VAR. Det er enkelt å akseptere et system som gjør alle dommeravgjørelser 
riktige og rettferdige. Når VAR i dagens fotball ikke evner å øke treffsikkerheten godt nok, er 
det ikke verdt de mange negative sidene det fører til.  
 
3. Systemet er ikke modent ennå.     
Teknologien som brukes til å ta avgjørelser er ikke god nok per dags dato. Dette gir et stort 
avvik mellom effektiviteten det påstås at systemet har, og det det faktisk har. Forskjellen gjør 
at tilliten til systemet er lav spesielt blant supportere, og VAR omtales svært ofte i negativ 
forstand. En gang i framtida er det mulig at VAR vil kunne fungere raskt og riktig nok, men 
inntil dette skjer bør man fjerne systemet fra norsk fotball. VAR er kontroversielt selv i de 
største ligaene, hvor antall kameravinkler og teknologien er flere og bedre enn i Norge. Dette 
gjør at det er urealistisk å forvente at VAR skal fungere i norsk fotball, og bør derfor skrotes 
fram til systemet blir godt nok. Aktørene som står bak VAR virker heller ikke tydelige på 
hvordan VAR skal fungere, selv etter implementeringa. Dommersjef Terje Hauge har blitt 
sitert både på at det viktigste er å ta rett avgjørelse og glemme klokka (2), men også på at det 
viktigste er å få tidsbruken ned (3). Styreleder i Norsk Toppfotball, Cato Haug, har i løpet av 
samme intervju sagt at dommer skal dømme basert på instruksjoner fra videodommerne, og 
også at dommeren alltid skal ta avgjørelsen selv, ikke fordi det kommer et «pling» fra VAR-
rommet (4). Gjennomgangstonen virker å være at nær sagt ingen vet helt hva de driver med 
eller prøver på – heller ikke de sterkeste pådriverne for VAR. Det er derfor heller ingen grunn 
til å gi denne ledelsen fornyet tillit.  
 
Sendt inn av Åsmund Krokann Storrø, Axel Vilvang – medlemmer  
Trondheim, 16.02.2024 

 
Referanser:  

(1) NFF. (2023, 14. september). NFF skal forbedre VAR.  
(2) Aftenposten. (2023, 12. juni). Forsvarer VAR-tidsbruken etter klagestorm: - Må bare 
glemme klokken.  
(3) TV2. (2023, 25. juli). Eliteserieklubbane om VAR: - Verre enn eg frykta.  
(4) Fotballrådet (2023, 26. juli). 37: Ønsker tydelig Var-endring: Maks to minutter. 
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6.  Medlemskontingent   

Kontingent for 2025 foreslås opprettholdt som for 2024, dvs kr 500,- for 
enkeltmedlemsskap/ støttemedlemmer og kr 700,- for familie. Æresmedlemmer og livsvarige 
medlemmer betaler ikke kontingent.  
Hovedlaget står fortsatt for innkrevingen gjennom Spond 
 

 
Foto: Sportskollektivet 

 
Foto: Barbro Borthen 
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7.   Årsregnskap med styrets beretning 2023 

 

 

Årsregnskap 2023 
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Styrets beretning 

Årsregnskap med balanse/noter 

Revisors beretning  
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Styrets beretning 

Styrets arbeid 

Styret har siden årsmøtet 2023 gjennomført 8 styremøter. Styremedlemmer, 
varamedlemmer og daglig leder har deltatt fast på møtene. Varamedlemmer har, som i 
tidligere år, blitt invitert til å delta på møtene og i diskusjonen av sakene. Hver enkelt i styret 
har sine faste ansvars- og kompetanseområder og varemedlemmene har hatt 
styresekretærsoppgaven delt mellom seg. Hovedtrener har deltatt på de fleste agendapunkt, 
ikke bare sport, men også økonomi og andre viktige punkter i styremøtene som berører 
utviklingen av klubben. Økonomi har vært svært viktig også i 2023; spesielt pga rapportering 
i rød sone pr 31.12.2022. Det ble laget en handlingsplan med spesielt fokus på likviditet for å 
komme ut av rød sone tidligst mulig. Rapporteringen pr 30.06.2023 ga oss en gul sone i 
tilbakemeldingen fra NFF. Det forventes gul sone også pr 31.12.2023 
 

Styrets medlemmer har hatt ulike fokusområder inn mot klubbdriften. Hovedområdene der 
styremedlemmer har bidratt er strategiarbeid, økonomirapportering og budsjettarbeid, 
personalsaker, sportslig evaluering og utvikling, sesongevaluering, rekruttering, salg/marked, 
juss og media/kommunikasjon.  
  
Styret har vært representert på alle sponsoraktiviteter. Av mindre, men viktige oppgaver, har 
representanter for styret ønsket våre sponsorer velkommen på alle kampdager. Styret var 
godt representert sammen med spillere, sportslig apparat og administrasjon i kick off 2024 
på Frøya i januar. 
  

Måloppnåelse  
I tillegg til vedtatt målsettinger i budsjett 2023 på økonomi, derav spillersalg og sportslig mål. 
ble det etter årsmøtet i 2023 satt målsettinger på flere områder, omsetning på kampdag, 
tilskuere i snitt pr kamp, desibelnivå fra tribunen og positiv omtale i media. Vi har lykkes på 
flere områder og målene vil bli videreført og forsterket inn i 2024.  
 

Sportslige prestasjoner  
Det ble budsjettert med en 7. plass i OBOS-ligaen 2023. For å gjenta daglig leder sin 
betraktning i sin oppsummering, så ser vi rasjonelt på det; så er en 8.plass solid, helt greit og 
i henhold til hva man kan forvente om man tar utgangspunkt i den ‘økonomiske tabellen’, 
også med de endringene vi har hatt i spillertroppen gjennom fjoråret og et kraftig 
generasjonsskifte som skal bygge fremtiden. 
 

Arbeidsmiljø   
Det interne arbeidsmiljøet pr mars 2024 anses som meget bra. 
Likestilling  
Den administrative organisasjonen består av 7,1 årsverk pr 31.12.2023, derav 0,7 årsverk 
kvinner. Selskapet har en nøytral holdning til kjønn. Styret har tre kvinner og seks menn som 
faste medlemmer; noe som er i tråd med klubbens regelverk. I frivilligheten og i 
arrangement er mange kvinner engasjert.  
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Klubben har ingen ansatte med nedsatt funksjonsevne, men vil i den grad det er mulig søke å 
tilpasse arbeidsforholdene slik at også personer med nedsatt funksjonsevne kan ta arbeid i 
klubben.  
Påvirkning av det ytre miljøet  
Klubben driver ikke virksomhet som forurenser det ytre miljøet. 
   
Sponsorarbeid  
Klubben har nok en gang gjennomført et år der aktiviteten i sponsornettverket har vært høy 
og i stadig utvikling. Det er gjennomført et stort antall meget vellykkede møteplasser for 
sponsorer gjennom hele året. Tilbakemeldingene fra sponsorene er entydige positive og 
kvaliteten på møteplassene og gjennomføringen av arrangementene er svært høy.  
 
 

Organisasjonsutvikling  
Året 2023 har vært et år der bærekraft har vært i en fortsatt sterk positiv utvikling gjennom 
bla nysatsingen Gåfotball.  
Det er brukt mye tid og ressurser på å utvikle den sportslige organisasjonen fram mot 
sesongen 2024 og ikke minst satsingsområde Akademi. 
  
Økonomi  
Budsjettet for 2023 ble vedtatt med et overskudd på 2,2 mill. Dette skulle gi et grunnlag for å 
gå fra rød sone pr 31.12.2022 til gul sone. Gul sone ble oppnådd pr 30.06.2023.Resultatet for 
2023 ble et overskudd på 0,6 mill. og målet om å komme ut av rød sone er trolig også nådd 
når vi får resultatene av lisensrapporteringen pr 31.12.2023 
 

Videre drift  
Styret mener årsregnskapet gir en korrekt oversikt over klubbens økonomiske utvikling og 
resultat. Klubbens økonomi er slik at styret mener at forutsetningene om fortsatt drift er til 
stede.  
 
En engasjert klubb  
Avslutningsvis vil styret berømme alle ansatte, frivillige, supportere og sponsorer for en 
fantastisk innsats for klubben gjennom 2023. Klubben har sterkt engasjerte medarbeidere, 
spillere, ledere, samarbeidspartnere og frivillige som er med å levere fantastiske opplevelser 
og arrangementer gjennom hele året. Styret ser frem til å fortsette og bidra til en positiv 
klubbidentitet for Ranheim Fotball!  
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Ranheim IL Fotball Topp 
Kontrollutvalgets rapport for 2023 

 

BAKGRUNN/MANDAT 

Kontrollutvalget (KU) har som tidligere knyttet sine spørsmål opp mot utvalgets mandat om å 
sikre samsvar mellom klubbens disposisjoner og klubbens etablerte verdigrunnlag, vedtatte 
lover, regler, strategier samt årsmøtevedtak. 

MØTER/SAMARBEID 

KU har hatt 5 statusmøter med styreleder Kolbjørn Selmer og i tillegg møter med valg-
komitéen og revisor. KU har kommunisert internt via e-post samt egen Messenger-gruppe.  

På statusmøtene har styret redegjort for klubbens tilstand og planer. Kontrollutvalget har stilt 
en rekke spørsmål. Dette gjelder blant annet problemstillinger knyttet til: 

• Økonomi generelt og kostnadskontroll spesielt 

• Fullmakts-struktur 

• Klubbens strategier 

• Generelt; oppfølging av årsmøtevedtak – spesielt årsbudsjettet 

• Dobbeltsignatur ved utbetalinger 

• Klubbens omdømme og lave skår på NFFś Fair-Play tabell 

• Akademi-satsingen  

• Klubbens vedtekter og samsvarskrav til NIF’s lovverk 

 
KU har fått utdypende forklaringer fra styret på alle problemstillinger som vi har tatt opp. 

KU mener at styret har gjennomført arbeidet tilfredsstillende og at alle formelle krav til styre-
arbeidet er oppfylt. 

KU opplever at både spillere, trenere, administrasjon og frivillige både internt og eksternt har 
fremstått på en positiv måte som bidrar til klubbens gode omdømme. 

MERKNADER 

Kontrollutvalget berømmer styret og administrasjonen for blant annet: 

• Godt og systematisk arbeid fra administrasjonen for å sikre god oppslutning av 
frivillige, spesielt under hjemmekampene 

• Gode kamparrangementer med stor innsats fra frivillige 

• Markert publikumsøkning og betydelig økning av salgsinntektene på hjemme-kampene 

• Økt fokus og bevisst satsning på utvikling og salg av spillere har vært svært vellykket 
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• God økonomisk kontroll og overskudd i regnskapet for 2023 har bragt klubben fra rød 
til gul sone etter NFFś skala. Alt tyder på at klubben oppnår gul sone også ved neste 
vurdering i mars 2024, noe som fjerner kontrolltiltakene fra NFF.  Stor honnør til styret 
og administrasjonen for dette arbeidet. 

 
ØKONOMI 

Det foreløpige resultatregnskapet viser et overskudd på ca 0,6 millioner kroner for 2023 mot 
budsjett på kr. 2,2 millioner. Revisor sier at klubben «setter tæring etter næring». Både revisor 
og KU anbefaler at dette prinsippet videreføres for å sikre en solid og stabil økonomi fremover.  

ØVRIG 

KU støtter revisors anbefaling om dobbel-signatur ved banktransaksjoner for å redusere risiko, 
men det understrekes at dagens praksis er innenfor loven. 

Rutiner for innkreving av fordringer er mangelfull ifølge revisor. KU anbefaler 
styret/administrasjonen å vurdere mer regelstyrt rutine for innkreving - og om dette evt. kan 
oppnås via «outsourcing» av purringer.  

Lav bemanning gir alltid noen utfordringer (sårbarhet, personavhengighet), men RTF 
«presterer» godt, og rask tilgang på «reserveløsning» (regnskapsbyrå med god og relevant 
kompetanse) minker sårbarheten betydelig.  

Klubben budsjetterer med kjøp og salg av spillere slik de fleste toppklubber gjør. KU er enig 
med revisor som anbefaler at det, som et prinsipp, etableres et alternativt budsjett som skal 
følges dersom spillersalg svikter. 

GJELDENDE VEDTEKTER- LOV FOR RANHEIM IL FOTBALL TOPP 

Kontrollutvalget mener at Ranheim IL Fotball Topp arbeider i samsvar med klubbens 
vedtekter. Klubbens egne vedtekter ble revidert i 2023 for å samsvare med NIFś lover. 

REVISJON/REGNSKAP 

Regnskapet viser et overskudd på ca. kr  0,6 mill mot budsjett på kr. 2,2 millioner. Viser i denne 
sammenheng til endelig regnskap samt revisors rapport. Disse er ikke ferdigstilt før denne 
årsrapporten innsendes, noe KU beklager. 
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KONKLUSJON 

Vi har gjennomgått protokoll for årsmøtet, styrets protokoller, samt andre dokumenter 
utvalget har funnet det nødvendig å gjennomgå.  Vi har fått alle opplysninger som vi har bedt 
om fra styret. Vi har gjennomgått styrets årsberetning for 2023 og det foreløpige 
årsregnskapet for 2023.  

Det er kontrollutvalget konklusjon at styret har utført de oppgaver som det er tillagt etter 
loven, og kontrollutvalget anbefaler at styrets beretning og Ranheim IL Fotball Topp sitt 
årsregnskap for 2023 godkjennes av årsmøtet. 

 

 

Ranheim den 28.02.2024 

På vegne av KU,  
Pål Kristensen, leder 

Marthe Sandsør 
Jens Walldén  
May-Helen Kjenner 
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8. Budsjett 2024 
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9. Revisor  

Med klubbens omsetning og krav for lisensiering av NFF som Toppfotballklubb, er den pålagt å 

engasjere statsautorisert revisor. 

Forslag: Årsmøtet gir styret fullmakt til å engasjere statsautorisert revisor 

 

10. Valgkomiteens innstilling til styret  

Styreleder:  
Kolbjørn Selmer                 1 år (ikke på valg) 
 
Nestleder: 
Marianne Kartum              2 år (gjenvalg) ny som nestleder 
 
Styremedlemmer: 
Ståle Bratseth                          1 år (ikke på valg) 
Rune Venaas                            1 år (ikke på valg) 
Cecilie Klein Reinertsen         2 år (ny) 
 

Varamedlemmer: 
Lena Dahle Iversen                 1 år (ikke på valg) 
Arve Lauritsen                  2 år (gjenvalg)      
 

Valgkomiteens innstilling til kontrollutvalg: 
 

Thomas Berg                            2 år (ny) 
Jens Juberg                               2 år (ny) 
Varamedlem 

May-Helen Kjenner                  1 år (ikke på valg) 
 

         Styret foreslår gjenvalg på sittende valgkomite: 
         Mari Haugen, leder. Steinar Rokkones, medlem. Thomas Mostervik, medlem. 
         Anne Sophie Hunstad, vara 
 
         Tingrepresentanter: Kolbjørn Selmer og Marianne Kartum 
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    Vedlegg 1    Statistikker Ranheim A-lag 
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